

מבחן תיאוריה לאופניים וקורקינט חשמליים למחזיקי ויזה 5א2

החל מחודש יוני 2022 כל מי שמחזיק בויזה 5א2 יכול להיבחן במבחן "תיאוריה" (מבחן נהיגה עיוני) כדי לקבל רישיון נהיגה על אופניים חשמליים וגלגינוע (קורקינט חשמלי). מי שעובר את המבחן בהצלחה מקבל רישיון לנהיגה על אופניים חשמליים וגלגינוע.

שימו לב: אסור לנהוג על אופניים חשמליים או על גלגינוע מבלי להחזיק ברישיון לכך. וודאי שמעתם על חברים שקיבלו קנסות כי רכבו ללא הרישיון.

מה צריך לעשות כדי להיבחן במבחן התיאוריה?

1. עליכם להגיע לאחד **מסניפי הרישוי ברחבי הארץ** ללא זימון תור מראש, ולהציג דרכון בתוקף או אשרה תקפה על דף מקורי של רשות האוכלוסין וההגירה. במשרד הרישוי תקבלו מספר מזהה מיוחד (שמתחיל בספרות 89). ניתן לקבל שירות זה בכל סניפי הרישוי ברחבי הארץ, מלבד הסניפים הבאים: בית שאן, צפת, יקנעם, ד.א.כרמל, קרית ארבע, אריאל, אופקים ורהט.
2. לאחר קבלת המספר המזהה (89), יש למלא **טופס מקוון** (אונליין) להוצאת רישיון נהיגה ולהזין את המספר שקיבלתם בשדה "מספר זהות".
3. לאחר מילוי הטופס עליכם לגשת לאחת **מתחנות הצילום** עם תעודה מזהה (דרכון או אשרה תקפה על דף מקורי של רשות האוכלוסין וההגירה), להצטלם ולעבור בדיקות ראייה. יש להביא אתכם לתחנת הצילום את המסמך הכולל את המספר המזהה שקיבלתם במשרד הרישוי.
4. לאחר מכן תקבלו מסרון (הודעה לטלפון) המאשר לכם להתקדם בתהליך ולתאם מבחן עיוני לאופניים חשמליים או גלגינוע באחד **מאתרי התיאוריה**. כרגע המבחן הוא בכתב, בעברית, ערבית או אנגלית בלבד. אנחנו עובדות על פתיחת האפשרות להיבחן בטיגריינה בכתב ו/או בעברית בעל-פה.
5. לאחר מעבר המבחן בהצלחה תקבלו אישור על מעבר המבחן העיוני.

*** ההנחיות שפירסם משרד התחבורה נמצאות בעמוד הכללי שעוסק ברישיונות נהיגה https://www.gov.il/he/service/apply_for_new_driver_drivers_license < המבחן העיוני (תיאוריה) > מבחן עיוני לאופניים חשמליים או גלגינוע עבור בעלי אשרה לפי סעיף 5א2."*

ናይ ኤሌክትሪክ ብሽክለታን ቲኦርያ (TEYORYA) ክልሰ ሓሳብ ፈተና ንውነት "2A5" ሺዛ

ከብ ሰኔ 2022 ጀመሩ: ዝኾነ 2A5 ሺዛ ዘለዎ ሰብ: ኤሌክትሪካዊ ብሽክለታን ኮርኩነትን ናይ ምዝዋር ፍቓድ ንምርካብ "ትኦርያ" ፈተና ክገብር ፍካድ ኣዩ፣ ክወስድ ይኽእል። እቶም ብዓወት ነቲ ፈተና ዝሓለፉ ድማ ናይ ኤሌክትሪክ ብሽክለታን ሳይክልን ኮንክረይትን ጥራይ ፍቓድ ክወስድ ይከል እዩ።

ፍቓድ ወረቀት ዘይ ብሉ ሰብ ግን ክመርሕ ፍቓድ ኣይ ኮነን፣ ምናልባት ብዘይ ፍቓድ ካሻማሊ ሒዙ ንዝጸንሕ ንን ብሕገ ደሕተት፣ ሰሚዕኩም ትኩሩ የዕርኽቱኹም ብዘይ ፍቓድ ሒዞም ዝጸንሑ ከም ዝተትሕዙ።

እንታይ ዓይነት ቅጥዒ ክነማልእ ከም ዝግባና ኣብዚ ትሕቲ ተዘርዚሩ ኣለዕ፣

1. መጀመርያ፡ ናብ ኣብ ጥቃኹም ዝርከብ [ስኒፍ](#) ሚስራት ፍሹይ (MISRAT RUSHUY) ብምኻድ ብዘይ ሪጋ ምሓዝ ኣብ መላእ ሃገር ዝርከቡ ጨናፍር ፍቓድ ክትከይድ ኣለኻ (ኣቐዲምካ ቆጶራ ምሓዝ ኣደድልን)፡ ኣብ ቲ ኦፊሰ ንከይሉ ግዜኸ ቁጽሪ ብ 89 ዝጀመር ክህቡኹም ኣብ ገለ ገለ ቦታታት ናብነት ቤት ሻኣን ፣ጽፋት፣ዮክኒኣም፣ዳሊት ካሪመል፣ክርያት ኣርባ፣ ኣሪኣኤል፣ ኦፋኪም ፣ራሃት ብዘይ ካ ኣብዚ ቦታ ኣብ ካልእ ኩሉ ይፍቀድ እዩ።
 2. ድሕሪ እቲ ብ 89 ዝጀመር ቁጽሪ ምውሳድካ ፣ድሕሪኡ ቀጽልካ ብ [ኣንላይን](#) ዝምልእ ነቲ ውጻኢት ናይ እቲ እትገብሮ መርመራ ወይ (ሚፍካን)ክትመልኦ ከለኻ ኣብቲ ቁጽሪ ምስባር ዙት ዝበል እቲ ብ 89 ዝጀመር ቁጽሪ ክንጥቀም ይግባእ፣
 - 3 ድሕሪ እቲ ቅጥዒ ምምላእና ነቲ ዝሃቡና ወረቀት ሒዝና ናብቲ ናይ [ጥሕናት ጽሑፍ](#) ናይ ስእሊ ቡታ ቪዛ ኦርጅናልን ዝሃቡና ወረቀትን ሒዝና ንኺይድ ምስከድና ናይ ዓይኒ መርመራን ስእልን ንገብር፣
 4. ድሕሪ እዚ ቅጥዒ ምምልእና መልእኽቲ ናብ ተሌፎንኩም ክመጻኣኩም እዩ፣እዚ መልእኽቲ እዚ [ሚፍካን](#) (ቲኦርያ) ክትገብር ከም ዘልካ ዝሕብር መልእኽቲ እዩ ሚፍካን (መርመራ) ዝግበር ብቃንቃ ኢኻ፣
- ኢንግሊዝ ፣ኣረቢክ ጥራይ እዩ።ንግዝያኡ ብዚ ቃንቃ ጥራይ ከይኑ ኣብ ቀጻሊ ገን ተተኻኣኢሉ ብትግርኛ ወይ ብቓል ኢኻ ክኸውን ክንጽዕር ኢና፣
5. ድሕሪ ነዚ ሚፍካን (መርመራ) ምሕላፍና ኢኹር ንቅበል ።

መተሓሳሰቢ

ነቲ ኩሉ ዘጠቓልል ሊንክ ኣብ ታሕቲ ኣሎና ፡

https://www.gov.il/he/service/apply_for_new_driver_drivers_license

الاختبار النظري للدراجة الكهربائية والسكوتر لحاملي تأشيرة "A52"

بدءاً من شهر حزيران 2022، يمكن لأي شخص يحمل تأشيرة A52 إجراء اختبار "نظري" (اختبار القيادة النظري) للحصول على رخصة لقيادة الدراجات الكهربائية والسكوترات (السكوتر الكهربائي). أولئك الذين يجتازون الاختبار بنجاح سيحصلون على ترخيص لقيادة الدراجات الكهربائية و السكوترات الكهربائية. يرجى الملاحظة: من الممنوع قيادة دراجة كهربائية أو سكوتر دون الحصول على ترخيص بذلك. وربما قد تكون سمعت عن أصدقاء تلقوا غرامات لأنهم قاموا بالقيادة بدون ترخيص.

ماذا عليك أن تفعل لإجراء الاختبار النظري؟

1. أولاً، عليك الذهاب إلى أحد فروع الترخيص المتواجدة في جميع أنحاء البلاد (لا داعي لتحديد موعد مسبقاً) ، وتقديم جواز سفر ساري المفعول أو تأشيرة أصلية سارية المفعول من سلطة السكان والهجرة. في مكتب الترخيص، ستحصل على رقم تعريف خاص (يبدأ بالأرقام 89). وهذه الخدمة متاحة في جميع فروع الترخيص في كل أنحاء البلاد، باستثناء الفروع التالية: بيت شيعان، صغد، يوكنعام، دالية الكرمل، كريات أربع، أريئيل، أوفاليم ورهط
2. بعد استلام رقم التعريف الخاص (89)، تحتاج إلى ملء نموذج إلكتروني لإصدار رخصة القيادة وأن تُدخل الرقم الذي حصلت عليه في خانة "رقم التعريف".
3. بعد ملء النموذج الإلكتروني، يتوجب عليك الذهاب إلى أحد "أكشاك التصوير" ومعك بطاقة هوية (جواز سفر أو تأشيرة سارية المفعول على الصفحة الأصلية لهيئة السكان والهجرة)، والتقاط صورة وإجراء اختبار فحص العين. يجب عليك إحضار المستند الذي يتضمن رقم التعريف الذي تلقته في مكتب الترخيص معك إلى "كشك التصوير".
4. بعد ذلك، ستتلقى رسالة نصية (رسالة إلى هاتفك) تؤكد أنه يمكنك المضي قدماً في العملية وتنسيق اختبار نظري للدراجة كهربائية أو السكوتر في أحد مواقع الاختبار النظري. في الوقت الحالي الاختبار متوفر كتابياً باللغات العبرية أو العربية أو الإنجليزية فقط. نحن نعمل على إتاحة الفرصة لإجراء اختبار كتابي باللغة التيغرينية و/أو اختبار شفهي باللغة العبرية.
5. بعد اجتياز الاختبار بنجاح، ستتلقى تأكيداً كتابياً بأنك اجتزت الاختبار النظري.

***التعليمات المنشورة من قبل وزارة النقل متوفرة على الإنترنت على الصفحة العامة التي تتناول رخص القيادة (https://www.gov.il/he/service/apply_for_new_driver_drivers_license) < الاختبار النظري < الاختبار النظري للدراجات أو السكوترات الكهربائية لحاملي التأشيرات وفقاً للمادة S2A5.

Electric bicycle and scooter theory test for holders of "2A5" visa

Starting in June 2022, anyone who holds a 2A5 visa can take a "theory" test (theoretical driving test) to get a license to drive electric bicycles and scooters (electric scooters). Those who successfully pass the test will receive a license to drive electric bicycles and scooters.

Please note: it is forbidden to drive an electric bicycle or a scooter without having a license for it. You have probably heard of friends who received fines because they drove without a license.

What do you need to do to take the theory test?

1. First, you need to go to one of the [licensing branches throughout the country](#) (no need to make an appointment in advance), and present a valid passport or a valid original visa of the Population and Immigration Authority. At the licensing office you will receive a special ID number (starting with the digits 89). This service is available at all licensing branches throughout the country, except for the following branches: Beit She'an, Tzfat, Yokneam, Dalyat Al Carmel, Kiryat Arba, Ariel, Ofakim and Rahat.
2. After receiving the special identification number (89), you need to fill out an [online form](#) for issuing a driver's license and enter the number you received in the "ID number" field.
3. After filling out the online form, you need to go to one of the ["photo booths"](#) with an ID card (passport or a valid visa on an original page of the Population and Immigration Authority), take a photo and pass an eye test. You must bring the document that includes the ID number you received at the licensing office with you to the "photo booth".
4. After that, you will receive a text message (message to your phone) confirming you might proceed in the process and coordinate a theory test for an electric bicycle or scooter at one of the [theory testing sites](#). At the moment the test is written, in Hebrew, Arabic or English only. We are working on opening the possibility to take an exam in Tigrinya in writing and/or an oral exam in Hebrew.
5. After successfully passing the test, you will receive a written confirmation that you have passed the theory test.

*** The instructions published by the Ministry of Transportation are available online, on the general page dealing with driving licenses (https://www.gov.il/he/service/apply_for_new_driver_drivers_license) > Theory test (theory) > Theory test for electric bicycles or scooters for visa holders according to section S2A5 .